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WO-RA.0012.1.12.2013 
Protokół nr 41/13 

z posiedzenia 
Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego 

z dnia 28 października 2013  r. 
 
Ad 1 

Posiedzenie Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego otworzył Przewodniczący 

Piotr Gorynia, który powitał członków Komisji. 

 
Ad 2 
Obecni: 

• Przewodniczący     Piotr Gorynia  

• Wiceprzewodniczący:    Krzysztof Deutsch 

• Członkowie:       Zdzisław Kowalczyk 

Aleksander Dolczewski 

Stanisław Zaremba 

Nieobecny był Radny Pan Ireneusz Lesiński. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

• Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński 

• Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak 

• Starosta Gostyński Robert Marcinkowski, 

• Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu Pan Mirosław 

Sobkowiak 

• Członek Zarządu Pan Jerzy Ptak  

 
Ad 3 

Przewodniczący Piotr Gorynia przedstawił porządek posiedzenia. W wyniku głosowania 

porządek został przyjęty głosami 5 „za”. 
 
Ad 4a 
Protokół Nr 38/13 z dnia 20 września 2013 r. został przyjęty w wyniku głosowania: 5 głosów 
„za”. 
Protokół Nr 39/13 z dnia 24 września 2013 r. został przyjęty w wyniku głosowania: 5 głosów 
„za” 

Protokół Nr 40/13 z dnia 9 października 2013 r. został przyjęty w wyniku głosowania: 5 

głosów „za” 
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Ad 5 

Zaopiniowanie projektu  uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany  Uchwały Nr 

XXVII/236/13 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 21 marca 2013 r. w sprawie określenia 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 

realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gostyniu Pana Mirosława Sobkowiaka.  

Dyrektor poinformował, że w związku z niższą liczbą wnioskodawców objętych 

dofinansowaniem do uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych zgodnie z Zarządzeniem 

Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu pozostałe środki na tym 

zadaniu proponuje się przenieść na zadanie nr 3 - dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 

rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Natomiast z uwagi na 

rezygnację wnioskodawców z dofinansowania do likwidacji barier architektonicznych, w 

komunikowaniu się i technicznych, środki z tego zadania proponuje się przenieść również na 

zadanie nr 3 - dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 

ortopedyczne i środki pomocnicze. Ogółem stanowi to kwotę 29.370 zł. Przeniesienia te 

pozwolą na udzielenie wsparcia wnioskodawcom oczekującym na dofinansowanie w 

zakresie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze. W tej chwili jest tam ponad 150 wniosków, które nie są zrealizowane.  

Proponowany podział środków został przygotowany przez Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gostyniu w uzgodnieniu z Powiatową Społeczną Radą ds. osób 

Niepełnosprawnych. 

 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany  Uchwały Nr XXVII/236/13 Rady 
Powiatu Gostyńskiego z dnia 21 marca 2013 r. w sprawie określenia zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w 
ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz 
wysokości kwot na poszczególne zadania Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku 
głosowania: 5 głosów „za”.  
 
Ad 5b 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg oraz wysokości kosztów 

powstałych w wyniku odstąpienia od realizacji dyspozycji usunięcia pojazdu. 
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Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński. Poinformował, że 

kompetencja Rady Powiatu do ustalenia przedmiotowych opłat wynika z dyspozycji art. 130a 

ust. 6 ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. Prawo o ruchu drogowym (tj. z 2012 r. poz. 1137 ze 

zmianami). Z powyższego zapisu wynika, że Rada Powiatu, biorąc pod uwagę konieczność 

sprawnej realizacji nałożonych na powiat zadań usuwania pojazdów z dróg w wyznaczonych 

przypadkach, oraz koszty usuwania i przechowywania pojazdów na obszarze danego 

powiatu, ustala corocznie, w drodze uchwały, wysokość opłat za usunięcie i parkowanie 

pojazdów oraz wysokość kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od realizacji dyspozycji 

usunięcia pojazdu. Wysokość kosztów nie może być wyższa niż maksymalna kwota opłat za 

usunięcie pojazdu ustalona przez ministra właściwego do spraw finansów. Zgodnie z art. 

130a ust. 6b i 6c ustawy Prawo o ruchu drogowym maksymalne stawki opłat za usuwanie i 

przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg obowiązujące w danym roku kalendarzowym 

ulegają corocznie zmianie na następny rok kalendarzowy. W dniu 1 sierpnia 2013 r. Minister 

Finansów wydał obwieszczenie w sprawie ogłoszenia obowiązujących w 2014 r. 

maksymalnych stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu 

strzeżonym. Stąd konieczność wydania nowej uchwały w tej sprawie. 

Sekretarz dodał, że co roku przedmiotowa uchwała jest nowelizowana i stosowane są stawki 

maksymalne. 

 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie i 
przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg oraz wysokości kosztów powstałych w 
wyniku odstąpienia od realizacji dyspozycji usunięcia pojazdu Komisja zaopiniowała 
pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów „za” 
 

Ad 5c) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od trybu przetargowego. 

Projekt uchwały  przedstawił Sekretarz Pan Leszek Maliński. Poinformował, że Pan Marek 

Niewiadomski prowadzący działalność gospodarczą pod firmą Przedsiębiorstwo 

Wielobranżowe JAGODA z siedzibą w Kunowie przy ul. Kwiatowej 27 wynajmuje lokal 

użytkowy nr 004 w piwnicy budynku Przychodni w Gostyniu przy ul. Wrocławskiej 8 z 

przeznaczeniem na magazynowanie odpadów medycznych. 

Umowa zawarta została na okres trzech lat – od dnia 1 marca 2011 r. Art. 37 ustawy o 

gospodarce nieruchomościami wprowadza ogólną zasadę sprzedawania i oddawania w 

użytkowanie wieczyste nieruchomości stanowiących własność Powiatu i stanowi, że 

zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub 

na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. 
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Wojewoda albo odpowiednio rada lub sejmik mogą wyrazić zgodę na odstąpienie od 

obowiązku  przetargowego trybu zawarcia tych umów. 

Wobec powyższego zawarcie umowy najmu przedmiotowego lokalu na kolejne 3 lata nie 

wymaga przetargu, jedynie zgody Rady Powiatu.  

Przewodniczący Komisji zapytał, jaki to jest lokal i jaką usługę świadczy.  

Sekretarz wyjaśnił, że jest to firma, która zajmuje się utylizacją odpadów medycznych.  

Przewodniczący Komisji zapytał o płacony czynsz. 

Sekretarz wyjaśnił, że czynsz jest standardowy, taki jak obowiązuje w przychodni i nie są to 

kolosalne kwoty.  

 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu 
przetargowego Komisja zaopiniowała pozytywnie wyniku głosowania: 5 głosów „za”. 

 

Ad 5 d) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Gostyń 

Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Skarbnika Panią Eleonorę Gościniak. Pani 

Gościniak wyjaśniła, że pomoc finansowa dotyczy dofinansowania odbudowy stawów w 

miejscowości Bogusławki i Siemowo. Realizację zadania planuje się na 2013 r. Odbudowa 

stawów pozwoli na przywrócenie wielofunkcyjności małych zbiorników wodnych z korzyścią 

dla przyrody jak i dla społeczności wiejskiej.  

Przewodniczący Komisji zapytał, jaka kwota zostanie przekazana na odbudowę stawów.  

Skarbnik wyjaśniła, że planowane jest przekazanie kwoty 30.000 zł (w tym 8.000 zł na 

odbudowę stawu w miejscowości Bogusławki i 22.000 na odbudowę stawu w miejscowości 

Siemowo.).  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Gostyń Komisja zaopiniowała pozytywne w wyniku głosowania: 5 głosów „za”.  
 
Ad 5 e) 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian budżetu i w budżecie 
powiatu na 2013 r.  

Projekt uchwały przedstawiła Pani Eleonora Gościniak Skarbnik Powiatu. Poinformowała, że 

projekt uchwały dotyczy: 

Zmiany w planie dochodów: 

1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 65.332 zł z tytułu otrzymania dotacji od 

Wojewody Wlkp. na składki na ubezpieczenie zdrowotne dla bezrobotnych  – dz.851 
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rozdz.85156  

§ 2110. 

2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 14.656 zł z tytułu otrzymania dotacji od 

Wojewody Wlkp. na działalność domów pomocy społecznej – dz.852 rozdz.85202 § 

2130. 

3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 7.000 zł z tytułu otrzymania dotacji z Funduszu 

Wsparcia PSP dla KP PSP w Gostyniu – dz.754 rozdz.75411 § 2440. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 6.730 zł z tytułu otrzymania dotacji od 

Wojewody Wlkp. na działalność zespołów do spraw orzekania o niepełnosprawności 

– dz.853 rozdz.85321 § 2110. 

5. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 209.750 zł z tytułu otrzymania pomocy 

finansowej z Gminy Krobia (130.390 zł) i Gminy Poniec (79.360 zł) na pokrycie 

ujemnego wyniku finansowego SP ZOZ w Gostyniu – dz. 851 rozdz.85111 § 2710. 

6. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 720 zł z tytułu otrzymania dotacji od Wojewody 

Wlkp. na działalność KP PSP w Gostyniu – dz.754 rozdz.75478 § 2110. 

7. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 10.000 zł w Domu Dziecka w Bodzewie z tytułu 

pozyskania środków od sponsorów – dz.852 rozdz.85201 § 0970. 

8. Zwiększenie plan dochodów o kwotę 1.710 zł z tytułu otrzymania środków z ARiMR 

na wypłaty ekwiwalentów za prowadzenie upraw leśnych – dz.020 rozdz.02001 § 

2460. 

Ogółem kwota dochodów zwiększa się o kwotę  315.898 zł 

II. Zmiany w planie wydatków 

1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 65.332 zł w PUP w Gostyniu na składki na 

ubezpieczenie zdrowotne dla bezrobotnych  – dz.851 rozdz.85156 § 4130.  

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 7.720 zł w KP PSP w Gostyniu na zakup 

sprzętu – dz.754 rozdz75411 § 4210 – 7.000 zł, rozdz.75478 § 4210 – 720 zł. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 7.100 zł na działalność zespołów do spraw 

orzekania o niepełnosprawności – dz.853 rozdz.85321. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 10.000 zł w DD w Bodzewie na bieżącą 

działalność – dz.852 rozdz.85201. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 31.000 zł na wypłatę nagród z okazji Dnia 

Edukacji Narodowej – dz.801. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.710 zł na wypłaty ekwiwalentów za 

prowadzenie upraw leśnych – dz.020 rozdz.02001 § 3030. 

7. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 4.900 zł w DPS w Rogowie na remonty – 

dz.852 rozdz.85202 § 4270. 
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8. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 251.806 zł na bieżącą działalność w szkołach, 

domach pomocy społecznej i starostwie – dz.801 rozdz.80130 – 32.300 zł, dział 852 

rozdz.85202 – 69.506 zł, dział 750 rozdz.75020 – 150.000 zł. 

9. Zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 370 zł – dz.758 rozdz.75818 § 4810. 

10. Zmniejszenie rezerwy celowej na zdania oświatowe o kwotę 63.300 zł – dz.758 

rozdz.75818 § 4810. 

11. Przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w Starostwie Powiatowym 

w Gostyniu, ZSR w Grabonogu, PINB w Gostyniu, PCPR w Gostyniu, ZSO w 

Gostyniu, ZSOiZ w Krobi, DPS w Chumiętkach. 

Ogółem kwota wydatków zwiększa się o kwotę 315.898 zł.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu  w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów „za”.  
 
Ad 5f) 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2013-2022.  

Projekt uchwały przedstawiła Pani Eleonora Gościniak Skarbnik Powiatu. Poinformowała, że 

projekt uchwały dotyczy uaktualnienia kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie powiatu na 2013 r.  

 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Gostyńskiego na lata 2013-2022. Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku 
głosowania: 5 głosów „za”. 

 
Ad 6 
Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji zabierając głos odczytał odpowiedzi Zarządu Powiatu na wnioski 

Komisji. W załączeniu do protokołu.  

Następnie głos zabrał Radny Pan Stanisław Zaremba. Poruszył kwestię finansową 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. Wyjaśnił, że możnaby 

zorganizować spotkanie radnych w celu przeanalizowania przedmiotowego tematu. 

Wówczas radni zapoznaliby się z sytuacją finansową i ewentualnym programem 

naprawczym szpitala.  

Starosta zabierając głos wyjaśnił, że nie widzi przeszkód, aby na ten temat rozmawiać z 

radnymi. Zwrócił uwagę, że to spotkanie, które zostało zorganizowane na początku września, 

było poświęcone omówieniu analizy sytuacji finansowej SP ZOZ w Gostyniu. Opracowany 
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przez firmę „CURULIS” dokument był bardzo obszerny, a Pan Hubert Goska reprezentujący 

powyższą firmę zaprezentował najważniejsze informacje radnym w formie prezentacji.  

Radny Zaremba poruszył aspekt porównawczy szpitala w Gostyniu z ościennymi szpitalami. 

Dodał, że na temat sytuacji finansowej SP ZOZ radni mają bardzo mało informacji. 

Podsumowując dodał, że radni gminy Gostyń posiadają w tym temacie więcej informacji niż 

radni powiatowi.  

Starosta Robert Marcinkowski nie zgodził się z wypowiedzią radnego Zaremby dotyczącą 

posiadanej wiedzy przez radnych na temat szpitala. 

Radny Zaremba stwierdził, że możnaby jeszcze raz zorganizować takie spotkanie z radnymi 

w celu omówienia sytuacji finansowej SP ZOZ.  

Starosta poinformował, że przedmiotowa analiza może zostać udostępniona radnym i nie ma 

w tym żadnego problemu. Zapytał, czy radny Zaremba zgłasza wniosek, aby te materiały 

zostały przekazane radnym.  

Radny Zaremba wyjaśnił, że nie składa takiego wniosku. Dodał, że chciałby, aby w tym 

temacie zostało zorganizowane spotkanie z radnymi w celu przedyskutowania tej kwestii.  

 

Następnie Przewodniczący Komisji Pan Piotr Gorynia poprosił Członka Zarządu Pana 

Jerzego Ptaka o przedstawienie informacji na temat funkcjonowania Spółdzielni Socjalnej 

„ECOSS” w Krobi.  

Pan Ptak wyjaśnił, że rano przeprowadził rozmowy z obecnym jeszcze Prezesem Spółdzielni 

Panam Grześkowiakiem.  Poinformowała, że firma funkcjonuje od 1 marca 2013 r. gdzie 

przez miesiąc czasu pracował sam prezes. Pozostałe osoby zostały zatrudnione od 1 

kwietnia 2013 r. Obecnie w spółdzielni socjalnej zatrudnionych jest 15 osób. Prezes Firmy 

podjął decyzję, że chce rozwiązać umowę ze Spółdzielnią Socjalną i ma to nastąpić z 

końcem miesiąca listopada br. Obecnie trwa postępowanie konkursowe, które ma wyłonić 

nowego prezesa. Termin składania dokumentów wyznaczono do dnia 4 listopada br. Pan 

Ptak wyjaśnił, że decyzja o rezygnacji z pracy jest decyzją prezesa, którego zdaniem jego 

misja się wyczerpała. Na dzień 30 września br. firma posiada na plusie 24.000 zł a na koniec 

roku planowana jest kwota 50.000 zł. Dzięki powstaniu spółdzielni został dokonany znaczący 

zakup sprzętu. Ponadto firma otrzymała dotację z PUP w kwocie 105.000 zł na utworzenie 5 

stanowisk pracy oraz dotację z Wojewódzkiego Ośrodka Ekonomii Społecznej z Poznania w 

wysokości 126.000 zł. (z przeznaczeniem na sprzęt). Ponadto Powiat po otrzymaniu pomocy 

finansowej od gminy Krobia zakupił  dla spółdzielni socjalnej ciągnik marki ZETOR. Dodał, że 

do tej pory firma świadczyła usługi za około 600.000 zł i zajmuje się między innymi: 

układaniem kostki brukowej, pielęgnacją zielni miejskiej, zielenią na boiskach sportowych i 

parkach, wywozem śmieci miejskich, remontem budynków, zamiataniem ulic itp., remontem 

dróg masą na zimno, wykaszaniem krzewów.  
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Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że z uzyskanych informacji wynika, że firma startowała do 

kilku przetargów i później zrezygnowała. Zapytał, czy w przyszłym roku nic w tej kategorii się 

nie zmieni., czy firma z takim dosprzętowieniem i zasobem ludzkim jest w stanie wygrać jakiś 

przetarg i czy będą konkurencyjni. 

Pan Ptak wyjaśnił, że firma musi być konkurencyjna. Dodał, że większość pracowników jest z 

terenu gminy Krobia, który ma szerszy zakres usług, które są w stanie wykonać.  Jedyny 

problem to być konkurencyjnym na rynku. Dodał, że wszystko musi mieścić się w granicach 

zdrowego rozsądku.  

Starosta zabierając głos chciał zwrócić uwagę na dwa elementy. W ubiegłym tygodniu 

zapoznał się z informacją, że powiat górowski również planuje likwidację powiatowego 

zarządu dróg i nie ma tam koncepcji co dalej z jego pracownikami i póki co nie ma żadnej 

alternatywy. W naszym powiecie pojawił się pomysł dialogu ekonomii z nurtem społecznym i 

utworzona została spółdzielnia socjalna. Jest z tego duża korzyść. Poprzez zewnętrzne 

dofinansowanie o którym wspominał Pan Jerzy Ptak mogliśmy schylić się po ponad 200.000 

zł. i te środki wpłynęły na dokapitalizowanie tej spółdzielni. Dla nas ten majątek jest 

wartością dodaną. Gdybyśmy pracowali w dotychczasowej strukturze, to nie byłoby 

możliwości pozyskania takich środków.   

Radny Deutsch przypomniał, że otrzymaliśmy dotację z Powiatowego Urzędu Pracy na 

utworzenie stanowisk pracy i należy pamiętać, że te miejsca pracy trzeba utrzymać przez 2 

lata, aby nie trzeba zwrócić dotacji.  

Pan Jerzy Ptak wyjaśnił, że podobna sytuacja dotyczy środków otrzymanych z 

Wojewódzkiego Ośrodka Ekonomii Społecznej.  

Radny Zaremba wyjaśnił, że sytuacja na rynku jest bardzo trudna i widzi jak się zachowują 

firmy prywatne w stosunku do swoich pracowników.  

 
Ad 7 

Przewodniczący Komisji Pan Piotr Gorynia podziękował zebranym za przybycie, po czym 

zamknął posiedzenie komisji. 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Budżetu, Inwestycji 
i Rozwoju Gospodarczego 

Piotr Gorynia 

 

Protokołowała: Joanna Bilińska 

 


